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Kanslienheten 
Helena Edenborg 
Kanslichef 
0156-520 06 
helena.edenborg@trosa.se 

Kallelse 
Datum 

2024-03-05 

Tid: Onsdagen den 13 mars, kl. 19:00 
Plats: Skärborgarnas hus 

Gruppmöte: Alliansen: kl. 18:30, B-salen 
(S), (V) och (MP): kl. 18:30, grupprum 1 
(SD): kl. 18:30, grupprum 2  

Kallelse till sammanträde med kommunfullmäktige 

Ärende Dnr 

KS/2024:25 

KS/2024:23 

KF/2024:3 

KF/2024:4 

KF/2024:6 

KF/2024:5 

KF/2023:20 

1. Upprop

2. Val av justerare

3. Kungörelse/föredragningslista

4. Avsägelser och val

5. Säkerhetsläget i den lilla kommunen
(Muntlig information från kommunikationschef Richard Kihlgren)

6. Medborgarundersökning 2023
(Muntlig information från kommunchef Johan Sandlund)

7. Borgensram och borgensavgift 2024

8. Redovisning av kommunal avtalssamverkan

9. Frågor

10. Svar på interpellation om behovet av att öka bostadsbyggandet för 
att stödja de lokala byggföretagen i Trosa kommun

11. Svar på interpellation angående snabbladdare för elfordon i Trosa 
kommun

12. Svar på interpellation om Hunga strövområde

13. Svar på motion om webbsändning av kommunfullmäktigemöten i 
Trosa

14. Anmälan av inkomna motioner

Forts. 
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15.  Statistik över ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 

socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) 

KF/2024:1 

16.  Revisorerna har ordet  
(Inga handlingar) 

 

17.  Anmälningsärenden  KF/2024:2 

 
 
 
Ann Larson (M)                   Helena Edenborg 
Ordförande                              sekreterare 
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Justerandes signatur    Utdragsbestyrkande 

§ 11  KS/2024:25 
 

Borgensram och borgensavgift 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 

1. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Trosabygdens Bostäder AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 640 000 000 kr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

 
2. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Trosa Fibernät AB:s 

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 67 000 000 kr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
 

3. Borgensavgift ska uttas med 0,45 % av nyttjat borgensåtagande. 
  

________ 
 
 
Ärendet 
Borgensåtaganden preskriberas efter tio år, det innebär att ett beslut om borgen 
inte får vara äldre än tio år när lån beviljas. Genom att årligen besluta om en ram 
för totalt borgensåtagande aktualiseras dessa och åtagandena undgår att 
preskriberas. 
 
Borgensavgiften föreslås vara oförändrad jämfört med föregående år. 
 
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12. 
Tjänsteskrivelse från kommunchef Johan Sandlund och redovisningsansvarig Lura 
Piechal 2024-02-05.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige 
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Kommunkontoret 
Laura Piechal 
Redovisningsansvarig 
0156-520 32 
laura.piechal@trosa.se 

Tjänsteskrivelse 
Datum 

2024-02-05 
Diarienummer 
KS/2024:25  
 

  

Borgensram och borgensavgift 2024 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 
 

1. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Trosabygdens Bostäder AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 640 000 000 kr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

 
2. Att såsom för egen skuld ingå borgen för Trosa Fibernät AB:s 

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 67 000 000 kr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
 

3. Borgensavgift ska uttas med 0,45 % av nyttjat borgensåtagande. 
 
 
Ärendet 
Borgensram 
Det är kommunfullmäktige som har rätten att fatta beslut om upplåning. 
Kommunfullmäktige får dock enligt kommunallagen (6. kap. 33§) inte delegera 
beslutanderätten i frågor som är av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt som exempelvis frågor av större ekonomisk vikt. Det råder s.k. 
delegeringsförbud för dessa ärenden. Delegeringsförbudet anses dock inte gälla om 
kommunfullmäktige fattar beslut om årliga ramar för upplåning. Då 
kommunfullmäktige angett gränserna för de ekonomiska åtagandena, anses beslut 
om upplåning inom dessa ramar inte längre ha den principiella beskaffenhet som 
endast är förbehållet kommunfullmäktige. 
 
Borgensåtaganden preskriberas efter tio år, det innebär att ett beslut om borgen 
inte får vara äldre än tio år när lån beviljas. Genom att årligen besluta om en ram 
för totalt borgensåtagande aktualiseras dessa och åtagandena undgår att 
preskriberas. 
 
Borgensavgift 
Vad som utgör en marknadsmässig borgensavgift (det vill säga en borgensavgift 
utan konkurrenssnedvridning) fick aktualitet genom lagen om allmännyttiga 
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kommunala bostadsaktiebolag som började gälla från januari 2011. Lagen innebär 
bland annat att kommunerna, i de fall de går i borgen, ska ta ut en 
marknadsmässig avgift för att kompensera för den ekonomiska fördel detta innebär 
för det kommunala bostadsaktiebolaget. På motsvarande sätt måste villkoren för 
lån från kommunen till ett kommunalt bostadsaktiebolag vara marknadsmässiga. 
Kravet på marknadsmässighet i borgensavgiften eller i villkoren för lån från 
kommunen innebär även en gräns för hur hög avgiften kan vara i syfte att förhindra 
otillåten värdeöverföring från bostadsbolaget till kommunen.  
 
Reglerna om att en kommuns lån till, eller borgen för, ett kommunalt 
bostadsaktiebolag måste vara affärsmässigt betingat, grundar sig på EU:s 
statsstödsregler. Med statsstöd avses alla insatser av ekonomisk art som snedvrider 
eller hotar att snedvrida konkurrensen genom att gynna eller ge en ekonomisk 
fördel för visst företag eller viss produktion.  
 
Borgensavgiften föreslås vara oförändrad jämfört med föregående år. 
 
 
 
Johan Sandlund   Laura Piechal 
Kommunchef   Redovisningsansvarig 
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Justerandes signatur    Utdragsbestyrkande 

§ 12  KS/2024:23 
 

Redovisning av kommunal avtalssamverkan  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige noterar till protokollet att de tagit del av redovisningen av 
kommunens avtalssamverkan.  
 
2. Kommande års rapportering av kommunal avtalssamverkan ska ske i samband 
med Trosa kommuns årsredovisning.  
 
________ 
 
 
Ärendet 
En kommun eller en region får ingå avtal om att någon av dess uppgifter helt eller 
delvis ska utföras av en annan kommun eller en annan region, vilket utgör 
avtalssamverkan (9 kap. 37 § kommunallagen). Kommunstyrelsen ska årligen 
rapportera om kommunens avtalssamverkan till kommunfullmäktige (9 kap. 38 § 
kommunallagen). Bestämmelserna om avtalssamverkan avser samverkan mellan 
kommuner och regioner och omfattar inte privata aktörer eller staten.  
 
I ärendet redogörs för den avtalssamverkan som förekommer inom Trosa kommun 
enligt uppgifter som inhämtats från kommunens nämnder. 
 
 
Ärendets beredning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12. 
Tjänsteskrivelse från kanslichef Helena Edenborg och nämndsekreterare Sandra 
Berwing 2024-02-06.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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Redovisning av kommunal avtalssamverkan  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige noterar till protokollet att de tagit del av redovisningen av 
kommunens avtalssamverkan.  
2. Kommande års rapportering av kommunal avtalssamverkan ska ske i samband 
med Trosa kommuns årsredovisning.  
 
 
Ärendet 
En kommun eller en region får ingå avtal om att någon av dess uppgifter helt eller 
delvis ska utföras av en annan kommun eller en annan region, vilket utgör 
avtalssamverkan (9 kap. 37 § kommunallagen). Kommunstyrelsen ska årligen 
rapportera om kommunens avtalssamverkan till kommunfullmäktige (9 kap. 38 § 
kommunallagen). Bestämmelserna om avtalssamverkan avser samverkan mellan 
kommuner och regioner och omfattar inte privata aktörer eller staten.  
 
I ärendet redogörs för den avtalssamverkan som förekommer inom Trosa kommun 
enligt uppgifter som inhämtats från kommunens nämnder. 
 
Kommunala nämndernas avtalssamverkan  
Samhällsbyggnadsnämnden 

• Samverkansavtal med Nyköpings kommun avseende Sörmlandskustens 
Räddningstjänst.  

• Samverkansavtal med Gnesta kommun avseende handläggning vid 
eventuella jävsärenden. 
 

Miljönämnden 
• Samverkansavtal med Nyköpings kommun avseende 

alkohol/serveringstillstånd. 
• Samverkansavtal med Nyköpings kommun gällande kontroll av 

dricksvatten.  
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Humanistiska nämnden  

• Samverkansavtal med Södertälje kommun avseende socialjour.   
• Samverkansavtal med Nyköpings kommun avseende familjerådgivning. 
• Samverkansavtal med Eskilstuna kommun, gällande placeringar, HVB, 

familjehem, jourhem och skyddat boende.  
• Samverkansavtal med Nyköpings kommun, Södertälje kommun, Salems 

kommun och Botkyrka kommun samt Region Sörmland avseende 
gymnasieutbildning. 

 
Vård- och omsorgsnämnden 

• Samverkansavtal med Nyköpings kommun om att utföra verksamhet för 
personligt ombud.  

• Samverkansavtal med Region Sörmland om hjälpmedelscentral. 
 
 
 
 
 

 
Helena Edenborg   Sandra Berwing 
Kanslichef   Nämndsekreterare  
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Svar på fråga 
Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

KF/2024:3 

  

Svar på fråga gällande trafiklösning för västra Trosa 

Efter att Trafikverket, Trosa Kommun och Region Sörmland under 2021 gemensamt 
fattade beslutet att avbryta arbetet med Infart västra Trosa har ett omfattande 
arbete med en så kallad åtgärdsvalsstudie avseende alternativa åtgärder för att 
lösa de aktuella problemen genomförts. 
 
Utkastet till åtgärdsvalsstudie redovisar en omfattande lista på tänkbara åtgärder. 
Som en fortsättning på denna studie pågår nu arbetet med slutpaketering och urval 
av åtgärder som är tänkta att landa ner i en tidsatt handlingsplan. En handfull 
åtgärder i centrala Trosa, Vagnhärad och Västerljungsvägen har nu valts ut för 
fortsatt bearbetning och en konkret dialog kring såväl genomförande som 
finansiering. Samtliga åtgärder syftar till att få bättre spridning av trafik i det 
befintliga vägsystemet samt att avlasta Smäckbron från trafik. Flera av åtgärderna 
hänger intimt ihop med varandra så att ambitionen är att ha en tydlig bild av 
helheten innan konkret genomförande av enskilda delar påbörjas. 
Det finns i dagsläget ingen utpekad deadline för när arbetet ska vara klart men vår 
bedömning är att en mer konkret redovisning bör kunna ske under senvåren 
alternativt tidigt i höst. 
 
 
 
Dan Larson (M) 
Samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
 
 
 
 



   
 

  
 
 

Fråga om trafiklösning för Västra Trosa 

Till Dan Larsson, ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden 
 
Någon gång under 2021 gick projektet att bygga en ny väg ”Infart Västra Trosa” i graven. 
Trafikverket tog beslutet på grund av höga kostnader. Men de presenterade ganska snart en 
annan åtgärdsplan i ett pm ”Resväg Västra Trosa” (januari 2022). 
 
De styrande i Trosa kommun hade länge förordat den nya vägen som lösningen på 
”oöverstigliga problem” med trafiken relaterat främst till Smäckbron. Trafikverket föreslog 
dock i sitt pm samma lösningar som vi i MP förordat under hela vårt motstånd mot 
förbifarten: förbättra flödet förbi Nyängen med ny bro samt enkelrikta Smäckbron och bygga 
cykel-gångbana där. Genomfarten vid Nyängen skulle göras till huvudled. Utöver detta, 
förordar Trafikverket åtgärder för att underlätta cykling centralt, förbättrad tillgång till 
kollektivtrafik samt försök att rikta om trafikflöden mot Vagnhärad till Västerljungsvägen.  
Det finns skäl att undra vad som sker nu? 
 
Min fråga är:  

1. När får vi se att arbetet med trafiken till västra Trosa påbörjas och blir löst? 
2. Vilka hinder finns för att det inte är genomfört redan? 

 

Trosa den 7 februari 2024 

Maria Arman   

Gruppledare för MP Trosa   

 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

Frågor till Lena Isoz  

Kommunfullmäktige 240313 

 

 

Ungdomsråd  

Vänsterpartiet vill se fler möjligheter till formella och informella kanaler mellan medborgare, 
organisationer och politiker. Som vi alla inser är demokrati viktigt och behöver praktiseras 
och genomsyra verksamheter.  
 
Vi ser att det är särskilt viktigt att involvera ungdomar i den demokratiska processen och 
enligt Ungdomsbarometerns genarationsrapport som nyligen kom ut så har var femte ung 
kille tappat tron på demokrati som styrelseskick och varannan ung tjej tycker inte längre att 
jämställdhet är en av de viktigaste frågorna. 
 
I Trosa satsar vi ju på ungdomsgrupper på fritidsgårdarna och där representanter från dessa 
grupper bildar ett ungdomsråd. Detta tycker vi i Vänsterpartiet är ett bra initiativ. Planen är 
att representanter från ungdomsråden träffar kultur- och fritidsnämndens ordförande cirka 
5-6 gånger per år för att diskutera frågor som rör Trosa kommuns ungdomar. 
 
Vi i Vänsterpartiet vill därför ställa följande frågor 

 Hur har arbetet och mötena med ungdomsrådet fungerat under 2023? 
 

 Kan du tänka dig att initiera en ömsesidig frågestund tillsammans med 
ungdomsrådet innan ett KF och även bjuda in representanterna som 
åskådare till mötet?  

 

Trosa 2024-02-28 

Joakim Enqvist (V) 
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Svar på interpellation 
Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

KF/2024:4 

  

Svar på interpellation gällande behov av att öka 
bostadsbyggandet för att stödja de lokala byggföretagen i 
Trosa kommun 
 
Magnus Johansson (S) har inkommit med en interpellation avseende behovet av att 
öka bostadsbyggandet för att stödja de lokala byggföretagen i Trosa kommun. I 
interpellationen lyfts ungdomars behov av bostäder, kompetensförsörjning, stöd till 
de lokala byggföretagen, befolkningsökning och attraktionskraft. 
 
Sverige och stora delar av västvärlden befinner sig i en lågkonjunktur och det i 
kombination med högre räntor och inflation har kraftigt bromsat 
bostadsproduktionen i Sverige som helhet men också i Trosa kommun. När man 
studerar det lokala perspektivet lite mer noggrant kan man dock konstatera att 
påverkan lokalt i Trosa är mindre än på många andra håll. Trosas attraktionskraft 
och roll i regionen gör att det fortfarande byggs nya bostäder och att kommunen 
fortfarande växer om än i lägre omfattning än tidigare. Under 2023 växte Trosa 
kommun med 125 personer, detta trots låga födelsetal relativt dödstal så all tillväxt 
har skett genom inflyttning. I procentuella termer innebär denna tillväxt en 30:e 
plats bland Sveriges alla kommuner. För det enskilda året är den nivån lägre än 
Kommunfullmäktiges befolkningsmål för den senaste femårsperioden men totalt 
sett över dessa fem år så överstiger befolkningstillväxten fortfarande det av 
fullmäktige fastslagna målet.  
 
Med detta sagt har Trosa kommun ett gynnsamt utgångsläge som det förstås är 
viktigt att förvalta. Det är nu i lågkonjunktur som vi ska passa på att inleda arbetet 
med en ny översiktsplan och fortsätta rulla pågående och initiera nya 
detaljplaneprocesser, allt för att vara redo när konjunkturen vänder. Den viktigaste 
åtgärden för att säkerställa långsiktig tillväxt, byggnation och omflyttning i det 
befintliga bostadsbeståndet är att bedriva aktiv samhällsplanering och markpolitik 
när möjligheten dyker upp.  
 
I dagsläget vittnar många bostadsaktörer om att det är svårt att sälja eller hyra ut 
nyproducerade bostäder. Marknaden och efterfrågan finns helt enkelt inte och flera 
projekt som nyligen är slutförda är endast delvis inflyttade. Under hösten 2023 och 
2024 har närmare 100 bostäder färdigställts så även om nybyggnationen är lägre 
än tidigare är bostadsproduktionen i allra högsta grad fortfarande aktiv. Inledningen 
av 2024 har också inneburit en vändning i antalet bygglovsärenden där vi för första 
gången på ett par år nu ser en ökning av antalet inkomna bygglov.  
 
Gällande de konkreta frågor som ställs i interpellationen är som nämnts tidigare 
den viktigaste åtgärden för att arbeta med alla dessa viktiga aspekter att fortsätta 
ha framförhållning i samhällsplaneringen. Efterfrågan finns just nu inte fullt ut för 
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nyproduktion av bostäder oavsett form men att trots det fortsätta bedriva aktiv 
översikts- och detaljplanering för nya bostäder i blandade upplåtelseformer och 
lägen är centralt. För det är genom nybyggnation som vi skapar nödvändig rotation 
på bostadsmarknaden som också frigör billigare lägenheter som kan fungera för 
exempelvis ungdomar.  
 
Gällande kompetensförsörjning behöver vi fortsatt arbeta aktivt för att tillskapa 
ytterligare bostäder men också fortsätta satsa på effektiva och attraktiva 
kommunikationsmöjligheter. Här är kollektivtrafik såsom tåget, Trosabussen och 
den lokala/regionala busstrafiken förstås central men också att tillsammans med 
Trafikverket fortsätta utveckla det statliga vägnätet i kommunen för att kunna locka 
arbetskraft till våra lokala företag. 
 
Gällande kommunens roll som motor för att stötta vårt lokala näringsliv inom 
byggsektorn görs redan nu många insatser. Dels handlar det förstås om att 
fortsätta förvalta och utveckla vårt goda lokala företagsklimat, dels att även i 
tuffare ekonomiska tider genomföra investeringar som i delar kan komma att 
utföras av lokala byggföretag. 
 
Sammantaget delar vi bedömningen att frågan om nyproduktion av bostäder är 
central för kommunens fortsatta positiva utveckling. Med detta som utgångspunkt 
kommer vi att fortsätta arbeta på det sätt som beskrivs i det här 
interpellationssvaret. 
  

 
 
Daniel Portnoff (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
 
 
 



 

 

InterpellaƟon angående behovet av aƩ öka bostadsbyggandet för aƩ   

stödja de lokala byggföretagen i Trosa kommun 

 

Bostadsbyggande har tvärstannat i Sverige och i Trosa. Vi har bostadsbrist i Trosa kommun.  

Antalet invånare ökar forƞarande något och det nuvarande utbudet av bostäder kan inte möta den 

växande eŌerfrågan.  

SamƟdigt står vi inför utmaningen aƩ säkerställa en adekvat kompetensförsörjning för aƩ stödja 

näringslivets Ɵllväxt och innovaƟon i Trosa. Vi måste ta ansvar för våra unga invånares behov av 

bostäder. Ungdomarna står inför stora svårigheter när det gäller Ɵllgång Ɵll bostäder och Ɵll rimliga 

kostnader.  

Det är också av yƩersta vikt aƩ stödja våra lokala byggföretag, som spelar en central roll i aƩ 

förverkliga bostadsbyggandet. I dessa lågkonjunkturs Ɵder är det vikƟgt aƩ vi uppräƩhåller 

investeringarna för framƟden och samƟdigt hjälpa våra små och medelstora företag i kommunen.  

Här är några skäl Ɵll varför Socialdemokraterna tycker aƩ vi ska bygga i lågkonjunktur: 

1. Ungdomars behov av bostäder: 

Många unga invånare i Trosa kommun står inför problem när det gäller aƩ hiƩa rimliga 

bostäder. Det är av yƩersta vikt aƩ vi skapar möjligheter för ungdomar aƩ etablera sig på 

bostadsmarknaden, vilket också kommer aƩ stärka vår kommun framöver. 

 

2. ArbetskraŌens rörlighet och kompetensförsörjning: 

En brist på bostäder begränsar arbetskraŌens rörlighet och påverkar företagens möjligheter 

aƩ rekrytera kompetent personal. Genom aƩ se Ɵll aƩ det finns bostäder kan vi säkerställa aƩ 

näringslivet och kommunen har läƩare aƩ rekrytera personal, aƩ räƩ kompetens finns för aƩ 

driva innovaƟon och Ɵllväxt både i företagen och i kommunens verksamhet. 

 

3. Stödja de lokala byggföretagen: 

Genom aƩ stödja våra lokala byggföretag skapar vi en gynnsam miljö för ekonomisk Ɵllväxt 

och sysselsäƩning. DeƩa kan uppnås genom aƩ främja samarbetet mellan kommunen och de 

lokala byggföretagen samt genom aƩ ge incitament för lokala entreprenörer aƩ delta i 

bostadsbyggandet. 

 

4. Befolkningsökning: 

Antalet invånare i Trosa ökar idag inte så mycket men över Ɵd har vi en konƟnuerlig 

befolkningsƟllväxt. Vi behöver därför se Ɵll aƩ det finns Ɵllräckligt med bostäder för aƩ möta 

den växande eŌerfrågan som sannolikt kommer aƩ öka i takt med Ostlänkens utbyggnad. 

DeƩa är avgörande för aƩ uppräƩhålla en god livskvalitet och boendemiljö för våra 

medborgare. 

 

5. AƩrakƟonskraŌ: 

En Ɵllräcklig Ɵllgång på bostäder är en central faktor för aƩ göra Trosa aƩrakƟvt för nya 



invånare. Genom aƩ investera i bostadsbyggande kan vi öka vår aƩrakƟonskraŌ och 

därigenom främja hållbar Ɵllväxt och ekonomisk utveckling. 

 

För aƩ adressera dessa fem centrala utmaningar vill Socialdemokraterna ha svar på följande frågor: 

1. Hur tänker kommunalrådet lösa bristen på bostäder för unga? 

2. Hur ska kommunalrådet hjälpa Ɵll aƩ lösa den långsikƟga kompetensförsörjningen för våra 

företagare i kommunen? 

3. Hur ska kommunalrådet hjälpa Ɵll aƩ lösa den långsikƟga kompetensförsörjningen för Trosa 

kommun? 

4. Hur vill kommunalrådet stöƩa vårt lokala näringsliv inom byggsektorn? 

5. Varför agerar inte kommunalrådet när vi ser aƩ Trosa kommun inte når siƩ befolknings mål? 

 

Genom aƩ agera proakƟvt på dessa områden kan vi säkerställa aƩ Trosa kommun fortsäƩer aƩ vara 

en trivsam och aƩrakƟv plats aƩ bo och arbeta på för alla invånare. Jag ser fram emot en konstrukƟv 

diskussion och hoppas på ert engagemang för aƩ lösa denna vikƟga fråga. 

 

Magnus Johansson 

OpposiƟonsråd 

Socialdemokraterna 
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Teknik- och servicenämnden 
John Carlsson (C) 
Ordförande teknik- och servicenämnden 
john.carlsson@politik.trosa.se 

Svar på interpellation 
Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

KF/2024:6 

  

Svar på interpellation gällande snabbladdare för elfordon i 
Trosa kommun 

Magnus Johansson (S) har inkommit med en interpellation rörande laddinfrastruktur 
i Trosa kommun 
 
Trosa kommun har de senaste åren genomfört en utbyggnad av besöksladdning i 
Trosa och Vagnhärad med generösa parkeringstider för att besökare ska ha tid att 
genomföra handel och restaurangbesök. Även vid Vagnhärad station och 
infartsparkeringen i Trosa finns generösa parkeringstider för pendlare.  
 
Det finns idag inga planer på kommunala snabbladdare utan bedömningen som 
gjorts är att utbyggnad av snabbladdning främst ska genomföras av privata företag 
inte av Trosa kommun.  
 
För att hitta lämpliga lokaliseringar finns klimatklivets verktyg för var det går att 
söka stöd för publik laddinfrastruktur, klimatklivet.boid.se. Det kan ge en relativt 
bra bild av var snabbladdningsstationer främst kan vara aktuella. Verktyget visar på 
stråket utmed E4 där Vagnhärad och Västerljung är inkluderat samt även delar av 
Trosa med Stensund/Krymla. Områdena är dock inte planerade av kommunen för 
ändamålet utan är endast exempel på lämpliga platser.  
 
I centrala Vagnhärad planerar Vattenfall att förstärka nätet åt en privat aktör för 
laddning och denne privata aktör har förhoppningar om installation under 2024.  
 
Kommunens energi- och klimatrådgivning arbetar med information och rådgivning 
till medborgarna angående bl.a. bidrag för installation av laddstolpe vid bostad. På 
kommunens hemsida finns också information om kommunens alla laddplatser.  
 
Sammantaget finns goda förutsättningar för att, utöver alla de besöksladdare som 
finns, under året också ha minst en snabbladdare på plats inom kommunen.  
 
 
 
 
John Carlsson (C) 
Ordförande teknik- och servicenämnden 



Trosa 20240219 

 

 

Interpella on angående snabbladdare för elfordon i Trosa kommun 

 

Elfordon utgör en allt vikƟgare del av det moderna transportsystemet och spelar en avgörande roll för 

aƩ minska koldioxidutsläpp och främja en hållbar utveckling. För aƩ främja övergången Ɵll elfordon 

och underläƩa för invånarna aƩ använda dessa fordon i vardagen är det av stor betydelse aƩ 

Ɵllhandahålla en Ɵllräcklig och Ɵllgänglig laddinfrastruktur. 

Mot bakgrund av deƩa vill jag få svar på följande frågor: 

1. Finns det i dagsläget några planer eller åtgärder från kommunens sida för aƩ installera 

snabbladdare för elfordon inom Trosa kommun?  

2. Om det finns planer, vilka områden eller platser inom kommunen övervägs för installaƟon av 

dessa snabbladdare? Finns det några prioriterade områden med tanke på Ɵllgänglighet och 

behov?  

3. Har kommunen övervägt aƩ samarbeta med privata aktörer eller statliga stödprogram för aƩ 

finansiera snabbladdare?  

4. Hur ser kommunens strategi ut för aƩ främja användningen av elfordon bland invånarna?  

5. Finns det några planer för aƩ informera och engagera medborgarna kring fördelarna med 

elfordon och Ɵllgängligheten av laddinfrastruktur?  

6. Med beaktande av aƩ det för närvarande inte finns någon snabbladdare i Trosa kommun, 

vilka åtgärder övervägs för aƩ påskynda implementeringen och möjliggöra Ɵllgänglighet för 

invånarna?  

7. Hur ser kommunens planer ut för aƩ Ɵllgodose handelns och besöksnäringens behov av 

snabbladdare, med tanke på aƩ en utbyggd laddinfrastruktur kan stärka dessa sektorer 

genom aƩ aƩrahera elfordonsanvändare?  

Jag önskar aƩ denna interpellaƟon tas upp för diskussion och ser fram emot aƩ höra kommunalrådets 

ställningstagande och planer beträffande implementeringen av snabbladdare för elfordon i Trosa 

kommun. 

 

Magnus Johansson 

OpposiƟonsråd 

Socialdemokraterna 
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Kommunstyrelsen 
Daniel Portnoff (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
daniel.portnoff@trosa.se 

Svar på interpellation 
Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

KF/2024:5 

  

Svar på interpellation gällande Hunga strövområde 

Vänsterpartiet har i interpellation ställt frågor rörande Hunga strövområde kopplat 
till tillgänglighet och bevarande. 
 
Den pågående utvecklingen av friluftsområdet runt Vitalisskogen är ett resultat av 
många års dialog mellan Trosa kommuns olika verksamheter, markägare, 
föreningsliv, skolor, motionärer, företag och privata aktörer. Under den processen 
har Trosa kommun gjort sitt bästa för att beakta såväl naturvärden och 
allmänhetens fria tillgång till ett stadsnära skogsområde som de varierade 
önskemålen om fler ytor för aktiviteter och upplevelser. 
 
Det område som vi talar om innehåller nu ett stort antal möjligheter till aktiviteter 
för ett stort antal målgrupper, som tillhandahålls av en mängd olika aktörer: ideella 
föreningar, entreprenörer och kommunala verksamheter. I elljusspåret, utegymmet, 
höghöjdsbanan, skidbacken och längdskidspåret och i mtb-lederna kan både 
nybörjare och vana motionärer hitta något som passar dem, och närheten till 
skolan gör att barnen har tillgång till en utökad skolgård och ett område som kan 
användas under t.ex. friluftsdagar. 
 
Genom att arbeta för att dessa aktörers idéer förverkligas på ett sätt som bevarar 
Vitalisskogens unika värden och tar hänsyn till alla besökares olika behov så skapar 
vi tillsammans ett rekreationsområde som är tillgängligt för så många som möjligt.  
 
 
 
 
Daniel Portnoff (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
 
 
 



 

 

 
Interpellation ställd till Daniel Portnoff om Hungaströvområde 

 

Närheten till naturområden är viktig för människors hälsa. Forskning visar att vi mår bra av att vistas 

ute i naturen, blodtrycket sänks, stressen avtar och koncentrationsförmågan ökar.   

Från Trosa kommuns hemsida 

 

Fler vill ut i skogen. Intressena kolliderar. Så började Vänsterpartiets interpellation ställd till 

dig för 5 år sedan. Nu ställer jag liknande frågor igen. Det som hänt i området stämmer  

nämligen inte med övergripande intentioner om att tillgängliggöra området som 

strövområde.  

Kommunen bygger nu en MTB bana med slingrande stigar norr om Vitalisskolan. På berget 

öster om skidbacken har ett företag anlagt en äventyrsbana. Fördjupningsplan och 

översiktsplan talar om naturreservat och om friluftsliv med tillgänglighet för 

funktionsnedsatta. Under de fem år sedan förra interpellationen har skola och 

orienteringsklubb, Sörmlandsleden, hundägare, flanörer och joggare missgynnats till förmån 

för några få.  

Intentionerna är goda. Kan du styra rätt? 

 

• Fler intressen bör tillgodoses. Kan skola, ideella föreningar och 

andra intressegrupper få möjligheter till inflytande? 

  

• Hänsyn till markägare. Vilka möjligheter finns att förverkliga 

intentionerna med Hunga strövområde även på privat mark? 

 

• Gjort är gjort! Kan och vill du jobba för att överbrygga hindren 

så att planerna för Hunga strövområde förverkligats? 
 

Trosa 240220 

 

Gitte Jutvik Guterstam 

Vänsterpartiet i Trosa kommun 
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Kommunstyrelsen 2024-02-28 

 
 
 

Justerandes signatur    Utdragsbestyrkande 

§ 13     KS/2024:24 
 

Svar på motion om webbsändning av 
kommunfullmäktigemöten i Trosa 
 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
________ 
 
 
Ärendet 
Magnus Johansson (S) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-06 
inlämnat en motion om att införa webbsändning av fullmäktigemöten.  
 
 
Skäl för det föreslagna beslutet 
Frågan om att införa webbsända fullmäktigemöten har hanterats flera gånger 
tidigare, både som motion och interpellation. Förslagen har avslagits vid samtliga 
tillfällen. 
 
Senast kommunfullmäktige hanterade frågan om att införa webbsända 
fullmäktigemöten var juni 2023. 
 
Allians för Trosa kommun (M, C, KD, L) har höga ambitioner när det gäller att 
säkerställa öppenhet, tillgänglighet och transparens. Det framgår också av 
tjänstepersonsunderlaget i motionsvaret. Vi har alltid medborgarna i fokus och 
strävar efter att se till att de insatser som görs svarar mot det medborgarna 
efterfrågar. 
 
Vår bedömning är att föreslagen åtgärd har en mycket låg efterfrågan bland 
medborgarna. Arbetsinsatsen för kanslienheten och de kostnader det skulle 
medföra anser vi inte vara rimligt att prioritera i rådande ekonomiska läge. 
 
Generellt i Sverige har medborgare ett ganska lågt förtroende för politiker. Det 
måste fortsatt tas på stort allvar och vi måste ständigt arbeta med att förbättra 
vårt förtroende och vara lyhörda inför vad medborgarna efterfrågar. 
 
Engagemanget hos våra medborgare är stort och visar sig återkommande över tid. 
En väldokumenterad sådan är den stadigt höga svarsfrekvensen i SCB:s 
medborgarundersökning där Trosa har näst högst svarsfrekvens bland deltagande 
kommuner. 
 
Forts. 



 
TROSA KOMMUN Sammanträdesprotokoll Sida 16(21) 
Kommunstyrelsen 2024-02-28 

 
 
 

Justerandes signatur    Utdragsbestyrkande 

Forts. § 13 
 
Trosa kommuns resultat i SCB:s senaste medborgarundersökning i frågor som rör 
förtroende för lokala politiker redovisas nedan:  
 

Tycker du att invånarna i din kommun har möjlighet till insyn och inflytande över 
kommunens beslut och verksamhet? 
Trosa 1:a plats (7). 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker arbetar för kommunens bästa 
Trosa på 9:e (4) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker är ansvarstagande 
Trosa på 4:e (3) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker är lyhörda 
Trosa på 7:e (4) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att politiska beslut är genomtänkta och genomarbetade 
Trosa på 4:e (5) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att det finns en transparens hur politiska beslut fattas 
Trosa på 2:a (3) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Allmänt sett, hur stort förtroende har du för kommunens politiker? 
Trosa på 5:e (5) plats. 1:a plats Sörmland. 

 
Siffrorna talar för sig själva, men i grund och botten visar de ett jämnt, relativt 
högt förtroende för politikerna i Trosa kommun, de politiska processerna och 
kanske viktigast – den sammantagna demokratiska processen.  
 
Vi som politiker har ett ansvar att återkoppla idéer, förslag, beslut och inte minst 
resultat. Det skapar intresse och engagemang. Förtroendet byggs upp över tid när 
medborgarna ser att ord och handling hänger ihop.  
 
I ett ansträngt ekonomiskt läge måste vi noga väga av vilka insatser som vi tror 
har bäst effekt och svarar upp mot det medborgarna efterfrågar. Den politiska 
majoriteten anser inte att webbsända fullmäktigemöten är rätt prioritering i 
dagsläget. Vi avslår därför motionen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forts. 



 
TROSA KOMMUN Sammanträdesprotokoll Sida 17(21) 
Kommunstyrelsen 2024-02-28 

 
 
 

Justerandes signatur    Utdragsbestyrkande 

Forts. § 13 
 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
Magnus Johansson (S): Bifall till motionen. 
Gitte Jutvik Guterstam (V): Bifall till motionen.  
Daniel Portnoff (M): Bifall till eget beslutsförslag. 
 
Beslutsgång  
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt Daniel Portnoffs förslag. 
 
Ärendets beredning 
Beslutsförslag från kommunstyrelsens ordförande Daniel Portnoff (M) 2024-02-19. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12. 
Tjänsteskrivelse från kanslichef Helena Edenborg 2024-02-05. 
Motion om införande av webbsända fullmäktigemöten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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Kommunstyrelsen 
Daniel Portnoff (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
0156-520 62 
daniel.portnoff@trosa.se 

Beslutsförslag 
Datum 

2024-02-19 
Diarienummer 

KS/2024:24 

  

Svar på motion – Webbsändning av 
kommunfullmäktigemöten 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
 
Skäl för det föreslagna beslutet 
Frågan om att införa webbsända fullmäktigemöten har hanterats flera gånger 
tidigare, både som motion och interpellation. Förslagen har avslagits vid samtliga 
tillfällen. 
 
Senast kommunfullmäktige hanterade frågan om att införa webbsända 
fullmäktigemöten var juni 2023. 
 
Allians för Trosa kommun (M, C, KD, L) har höga ambitioner när det gäller att 
säkerställa öppenhet, tillgänglighet och transparens. Det framgår också av 
tjänstepersonsunderlaget i motionsvaret. Vi har alltid medborgarna i fokus och 
strävar efter att se till att de insatser som görs svarar mot det medborgarna 
efterfrågar. 
 
Vår bedömning är att föreslagen åtgärd har en mycket låg efterfrågan bland 
medborgarna. Arbetsinsatsen för kanslienheten och de kostnader det skulle 
medföra anser vi inte vara rimligt att prioritera i rådande ekonomiska läge. 
 
Generellt i Sverige har medborgare ett ganska lågt förtroende för politiker. Det 
måste fortsatt tas på stort allvar och vi måste ständigt arbeta med att förbättra 
vårt förtroende och vara lyhörda inför vad medborgarna efterfrågar. 
 
Engagemanget hos våra medborgare är stort och visar sig återkommande över tid. 
En väldokumenterad sådan är den stadigt höga svarsfrekvensen i SCB:s 
medborgarundersökning där Trosa har näst högst svarsfrekvens bland deltagande 
kommuner. 
 



 
TROSA KOMMUN Beslutsförslag Sida 2(3) 
Kommunstyrelsen 2024-02-19 

 
 
 
Trosa kommuns resultat i SCB:s senaste medborgarundersökning i frågor som rör 
förtroende för lokala politiker redovisas nedan:  
 

Tycker du att invånarna i din kommun har möjlighet till insyn och inflytande över 
kommunens beslut och verksamhet? 
Trosa 1:a plats (7). 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker arbetar för kommunens bästa 
Trosa på 9:e (4) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker är ansvarstagande 
Trosa på 4:e (3) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att kommunens politiker är lyhörda 
Trosa på 7:e (4) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att politiska beslut är genomtänkta och genomarbetade 
Trosa på 4:e (5) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Upplever du att det finns en transparens hur politiska beslut fattas 
Trosa på 2:a (3) plats. 1:a plats Sörmland. 
 
Allmänt sett, hur stort förtroende har du för kommunens politiker? 
Trosa på 5:e (5) plats. 1:a plats Sörmland. 

 
Siffrorna talar för sig själva, men i grund och botten visar de ett jämnt, relativt 
högt förtroende för politikerna i Trosa kommun, de politiska processerna och 
kanske viktigast – den sammantagna demokratiska processen.  
 
Vi som politiker har ett ansvar att återkoppla idéer, förslag, beslut och inte minst 
resultat. Det skapar intresse och engagemang. Förtroendet byggs upp över tid när 
medborgarna ser att ord och handling hänger ihop.  
 
I ett ansträngt ekonomiskt läge måste vi noga väga av vilka insatser som vi tror 
har bäst effekt och svarar upp mot det medborgarna efterfrågar. Den politiska 
majoriteten anser inte att webbsända fullmäktigemöten är rätt prioritering i 
dagsläget. Vi avslår därför motionen. 
 
 
________ 
 
 
 
 



 
TROSA KOMMUN Beslutsförslag Sida 3(3) 
Kommunstyrelsen 2024-02-19 

 
 
 
Ärendet 
Magnus Johansson (S) har 2023-12-06 anmält en motion till kommunfullmäktige i 
Trosa kommun. Motionen har remitterats till kommunstyrelsen. I motionen föreslås 
det att det ska införas webbsändning av fullmäktiges ordinarie möten och att 
nödvändiga resurser avsätts för att genomföra det under 2024. 
 
 
 
 
 
Daniel Portnoff (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Kommunkontoret 
Helena Edenborg 
Kanslichef 
0156-520 06 
helena.edenborg@trosa.se 

Tjänsteskrivelse 
Datum 

2024-02-05 
Diarienummer 
KS/2024:24  
 

  

Yttrande över motion – Webbsändning av 
kommunfullmäktigemöten  

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 
 
Ärendet 
Magnus Johansson (S) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-12-06 
inlämnat en motion om att införa webbsändning av fullmäktigemöten.  
 
Yttrande 
Frågan om att införa webbsända fullmäktigemöten har hanterats flera gånger 
tidigare, både som motion och interpellation. Förslagen har avslagits vid samtliga 
tillfällen. 
 
Senast kommunfullmäktige hanterade frågan om att införa webbsända 
fullmäktigemöten var juni 2023. Inget har ändrats i sak sedan dess och därför är 
yttrandet snarlikt det tidigare.  
 
Åtgärden med att införa webbsända sammanträden med kommunfullmäktige 
bedöms fortfarande inte vara ett effektivt sätt att nå ut till medborgarna och det är 
också något som är svårt att motivera ekonomiskt. Att införa webbsända 
fullmäktigemöten innebär ökade kostnader för sammanträdesadministrationen. Det 
krävs ökade personella resurser eftersom fullmäktige inte har egen 
sammanträdeslokal och därför krävs det en större arbetsinsats med riggning och 
under mötet måste sändningen/tekniken hanteras. Beroende på lösning kan det 
krävas inköp av teknik eller kostnad för extern tjänst. Textning av sändningarna är 
något som driver kostnaderna ytterligare. En grov uppskattning är en årskostnad 
på 150-200 tkr1.  
 
 

 
1 Baserat på andra kommuners kostnader. 
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Kommunikationsenheten arbetar aktivt med att informera om beslut som påverkar 
kommunens medborgare, främst genom kommunens webbplats men även genom 
andra kanaler, till exempel sociala medier och i återkommande ”Pågång-annons” i 
den lokala gratistidningen som delas ut till alla hushåll i kommunen. De 
förtroendevalda i kommunen har också ett stort ansvar att nå ut till och informera 
medborgarna om beslut som tas.  
 
Det finns ingen samlad statistik men underlag från andra kommuner visar att det är 
få som tar del av webbsändningar och siffrorna visar oftast antal visningar men inte 
unika individer. Kommunikationsenheten har tagit fram statistik på hur många som 
besökt Trosa kommuns webbplats för att ta del av utfallet av fullmäktiges möten. 
108 besök har registrerats under tidsperioden 2023-01-01 – 2023-05-09. Det är 
0,7 % av kommunens invånare2 vilket visar att intresset är lågt hos allmänheten. 
Det är en indikation på att intresset inte skulle vara stort för webbsända 
fullmäktigemöten. Det relativt sett låga antalet besök i relation till kostnaden för att 
tillhandahålla tjänsten är en aspekt som talar mot att införa webbsända möten.   
 
 
Lagkrav 
I samband med webbsända möten är tillgänglighetsfrågan en viktig aspekt. Den  
1 januari 2019 trädde en ny lag i kraft som bland annat innebär att alla kommuner 
måste ha textning på sina publicerade videos. Lagen om tillgänglighet till digital 
offentlig service betyder att kommuner, regioner, myndigheter, riksdagen och andra 
offentliga aktörer måste texta allt förinspelat material. Även livesändningar måste 
textas om de ligger kvar mer än två veckor. Det är få kommuner som i dagsläget 
uppfyller lagkravet.  
 
Vid webbsända möten ställs det också krav på kommuner att tillämpa 
Dataskyddsförordningens regler. Enligt IMY (Integritetsskyddsmyndigheten) måste 
kommunen även ha mycket bra rutiner för att tillse att inget kränkande direktsänds 
eller läggs ut på nätet i varje enskilt fall, det vill säga vid filmningen och den, vidare 
hanteringen av varje enskilt möte. 
 
 
Allmänhetens intresse 
Det finns goda förutsättningar för kommunens medborgare, och andra intresserade, 
att besöka fullmäktiges, men även kommunstyrelsen och nämndernas, 
sammanträden på plats och handlingar finns lättillgängligt. Trots det så är intresset 
lågt. Men det speglar inte medborgarnas intresse för Trosa kommun, det är bara 
inte de forum som de känner behov av att följa. Medborgarna är trygga med att 
beslutsfattandet fungerar väl, man tillgodogör sig information på annat sätt och 
möter kommunens förtroendevalda i andra sammanhang. 
 
 

 
2 Invånare 31/12 2022: 14 760 st. 
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Kommunens medborgare upplever transparens kring hur politiska beslut fattas. 
Trosa kommun hamnar på plats 2 gällande den frågan i SCB:s 
medborgarundersökning3. De kommuner som hamnar i botten gällande samma 
fråga har webbsända fullmäktigemöten. Det visar att webbsända möten inte i 
någon större utsträckning bidrar till det syfte som redogörs för i den inlämnade 
motionen.  
 
 
 
 
 
Helena Edenborg 
Kanslichef  
 
 
 
Bilagor 
Motion om införande av webbsända fullmäktigemöten. 
 
 

 
3 SCB:s medborgarundersökning hösten 2023. 



 
 
 
Mo on angående webbsändning av kommunfullmäk gemöten i Trosa 
 
 
I dagens samhälle är öppenhet och Ɵllgänglighet vikƟga faktorer för aƩ främja demokraƟ och 
engagemang bland medborgarna. I och med den tekniska utvecklingen har webbsändningar blivit eƩ 
effekƟvt säƩ aƩ öppna upp för allmänheten aƩ ta del av poliƟska sammanträden och diskussioner.  
  
Även om våra fullmäkƟgemöten är öppna för medborgarna så är det fåtal som besöker fullmäkƟge. 
Det beror säkert inte på ointresse utan det är säkert av prakƟska skäl som många inte kan närvara, 
resor från jobb, familjen osv. 
 
Vi föreslår aƩ kommunfullmäkƟge i Trosa ska webbsända samtliga av sina ordinarie sammanträden. 
Genom aƩ Ɵllgängliggöra mötena på internet kan medborgarna enkelt ta del av beslut och 
diskussioner som påverkar deras vardag, oavseƩ var de befinner sig. De kan följa en specifik fråga 
som de finner intressant utan aƩ delta i hela fullmäkƟgemötet. 
 
Genom aƩ möjliggöra webbsändningar av fullmäkƟgemötena kan kommunen öka transparensen 
kring siƩ arbete och samƟdigt sƟmulera medborgarnas intresse för det lokala poliƟska arbetet. DeƩa 
kan i sin tur leda Ɵll eƩ ökat engagemang och en starkare demokraƟsk process i Trosa. 
 
 
Socialdemokraterna i Trosa kommun yrkar;  
 

‐ aƩ kommunfullmäkƟge i Trosa faƩar beslut om aƩ införa webbsändning av sina ordinarie 
sammanträden samt 

‐  aƩ nödvändiga resurser avsäƩs för aƩ genomföra deƩa under 2024. 
 
 
 
Trosa 2023‐11‐26 
Magnus Johansson (S) 
OpposiƟonsonsråd Trosa kommun 





Trosa 2024-02-04 
 
 
 
 
 
 
MOTION om snabbare behandling av motioner 
 
 
 
 
I Kommunallagen stipuleras att en inlämnad motion till fullmäktige ska besvaras inom ett år. I 
Trosa kommun har det blivit norm att besvara motion, inte inom ett år, utan när ett år har gått.  
 
För att snabba på den demokratiska processen förslår vi Socialdemokrater att normen i Trosa 
kommun i stället  blir att inlämnad motion besvaras i nästkommande fullmäktigemöte. Om särskilda 
skäl föreligger, kan den besvaras inom sex månader. 
 
 
Socialdemokraterna yrkar därför: 
 
Att inlämnad motion till fullmäktige besvaras nästkommande möte, men om särskilda skäl 
föreligger, inom sex månader. 
 
 
Kerstin Alksäter 



 

 

 

 

 

 

 

Motion  

Till Kommunfullmäktige Trosa kommun 

 

Arbetstidsförkortning modell 80-90-100 

Arbetstidsförkortnings modellen 80-90-100 innebär att medarbetare äldre än 63 år kan arbeta  

80 procent, få 90 procent av sin lön och avsättningar till tjänstepension som motsvarar en lön på 100  

procent. En arbetstidsförkortning kan innebära att äldre medarbetare orkar och känner sig  

motiverade att arbeta kvar längre och får en mjukare övergång till pension. Den möjliggör  

för kommunen att behålla äldre medarbetare med erfarenhet och kompetens. Reformen gör Trosa  

kommun till en ännu bättre arbetsgivare med ökad attraktivitet. Erbjudandet är således en vinst  

för både arbetsgivare och arbetstagare. Reformen är en morot för medarbetaren och en  

vinst för verksamhet och samhälle. Omsättning av personal minskar samtidigt som reformen ökar  

kommunens attraktivitet som arbetsplats. Modellen bör vara frivillig och erbjudas till de  

medarbetare som önskar att ta del av den. 80-90-100  är en modell som redan används i kommuner  

och inom privat sektor. Vi har i första hand tänkt på hemtjänsten men vill inte låsa oss vid speciell  

verksamhet.  

 

Vi föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 

Att utreda införandet av arbetstidsförkortning modellen 80-90-100 i samverkan  

med fackförbunden. 

Trosa 2024-03-05 

Gitte Jutvik Guterstam (V)   Joakim Enqvist (V) 
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Anmälningsärenden 

Gemensamma patientnämnden  
- Protokoll 2023-12-01.   
 
Kommunrevisionen  
- Revisionsrapport 2024-01-25. Granskning av underhåll av gator och vägar samt 
VA-anläggningar. Missiv till teknik- och servicenämnden med svar senast den 1 maj 
2024. Länk till rapporten: Revisionsrapporter - Trosa kommun 
 

https://www.trosa.se/kommun-och-politik/politik-och-demokrati/revisionen/revisionsrapporter/
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